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Mens debatten om placeringen af det nye storsygehus har raset i det midt- og vestjyske, er der ved 

at brede sig en generel kritik fra alle egne af landet mod nedlæggelsen af akutmodtagelserne på en 

del af landets sygehuse. 

Læger fra hele landet 

Kritikken kommer fra Akutforeningen, som er en samling af læger og erhvervsfolk fra hele landet. 

De er alle betænkelige ved, at så mange af landets akutmodtagelser nedlægges. En af foreningens 

medlemmer er Lotte Jakobsen formand for de praktiserende læger i Holstebro, og hun understreger, 

at foreningen hverken er imod centralisering eller specialisering: 

- Det vi er imod er centralisering uden omtanke, og hvis man ikke kan stille en decentral diagnose, 

så risikerer man, at folk ikke bliver sendt det rigtige sted hen til behandling, mener Lotte Jakobsen. 

Gammel viden 

Samtidig beskylder foreningen politikerne for at basere sine beslutninger på gammel viden og ikke 

være lydhør over for nye undersøgelser, for eksempel en engelsk undersøgelse fra 2007 der viser at 

10 km i ambulancen vil betyde een procent større dødelighed. 

Bent Hansen, formand for Region Midtjylland og formand for de danske regioner afviser kritikken: 

- Vi rådfører os med en række faglige søjler, og hvad angår den engelske rapport, så har vores 

konsulenter kigget den igennem, og de mener, at Akutgruppens tolkning af rapporten er forkert. 
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